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Open Brief over spoedeisend medische luchRransport Fundashon Mariadal 
 
 
 
LS, 
 
Graag willen wij, vertegenwoordigers van verschillende mediaorganisa+es op het eiland 
Bonaire, uw aandacht vragen voor de volgende casus. Hierbij spreken wij u niet alleen aan 
als vertegenwoordigers van de pers, maar nadrukkelijk ook als bezorgde bewoners van het 
eiland Bonaire. Wij maken u er ook op aRent dat wij deze brief op onze media zullen 
publiceren, zoals dat ook zal gaan gebeuren met uw antwoorden.  
 
Op maandag 22 januari maakte het ziekenhuis van Bonaire, Fundashon Mariadal, in een zeer 
kort van tevoren aangekondigde persconferen+e op het vliegveld van het eiland bekend, dat 
er besloten was om in zee te gaan met een andere aanbieder van medisch luchRransport in 
spoedgevallen. Ook werd het +jdens de persconferen+e duidelijk dat het contract met de 
oude aanbieder al twee dagen erna zou gaan aflopen.  
 
Wij willen met klem benadrukken dat wij als mediavertegenwoordigers volstrekt geen 
voorkeur hebben voor een bepaalde leverancier van medische luchRransport. Als 
Fundashon Mariadal een luchtvaartmaatschappij heeY gevonden die een betere kwaliteit 
kan leveren dan juichen wij dat als burgers van Bonaire alleen maar van harte toe. Het 
probleem is echter dat de mo+va+e achter deze keuze die wij als pers en bevolking van 
Bonaire hebben mogen ontvangen van de direc+e van Fundashon Mariadal meer vragen 
oproept dan antwoorden.  
 
Omdat het gebleken is dat de beantwoording van onze vragen door het ziekenhuis vaak 
onvolledig of niet gebeurt en het ministerie VWS via de rijksdienst ZJCN geen thuis geeY, 
richten wij ons nu tot u.  
 
Hopelijk bent u bereid om meer informa+e over uw standpunt in deze kwes+e te geven. 
 

1. Is de inspec+e door Fundashon Mariadal op de hoogte gesteld dat men de wens had 
om een andere provider te contracteren voor het uitvoeren van spoedeisend 
medisch luchtvervoer? 
Zo niet, waarom niet? 

2. Is de inspec+e op de hoogte dat er problemen gerezen zijn met de 
luchtvaartvergunningen van deze nieuwe provider? 



3. Wat zijn volgens de inspec+e de gevolgen voor de kwaliteit van de gezondheidszorg 
nu blijkt dat de beoogde provider geen toestemming heeY om tussen de eilanden 
Bonaire, Curaçao, Aruba en st Maarten te vliegen? 

4. Is de inspec+e bekend dat de direc+e van het ziekenhuis al in 2020 en wederom in 
2023 door de CCAA (luchtvaartautoriteit) uit Curacao op de hoogte is gesteld dat de 
beoogde provider niet de benodigde bevoegdheden zal gaan krijgen? 
Zo ja, wanneer bent u daarvan op de hoogte gesteld?  

5. Is de inspec+e ervan op de hoogte of de direc+e van Mariadal een back-upplan heeY 
opgesteld, voor het geval een func+onerende overeenkomst met de nu beoogde 
provider niet mogelijk blijkt te zijn? 
Zo ja, wanneer is de inspec+e door de direc+e van Mariadal daarvan op de hoogte 
gesteld? En kunt u met ons delen wat dit back-upplan inhoudt?  
 

6. Bent u ervan op de hoogte gesteld dat bij Mariadal de wens leeY om een eigen 
luchtvaartorganisa+e te gaan opzeRen voor het uitvoeren van spoedeisend medisch 
luchtvervoer? 

7. Zou volgens de inspec+e het opzeRen van een eigen luchtvaartbedrijf binnen de 
ziekenhuisorganisa+e kunnen bijdragen aan de vergro+ng van de kwaliteit van de 
zorg op Bonaire? 
zo ja, op welke manier? 
zo nee, waarom niet? 

8. Zijn er, voor zover de inspec+e weet, andere zorgorganisa+es binnen het Koninkrijk 
die een eigen luchtvaartonderneming hebben opgezet voor het verzorgen van 
spoedeisend medisch luchtvervoer? 
Zo ja welke? 
Zo nee, waarom is dit nog niet eerder gedaan? 
 

9. Is de inspec+e bekend met de brief die de voorziRer van het bestuur van Fundashon 
Mariadal, Giovanni Frans, op maandag 29 januari naar waarnemend gezaghebber 
Oleana heeY gestuurd? 

10. Is het ook bij u bekend dat verschillende media hebben kunnen aantonen dat een 
aantal uitspraken van de heer Frans in deze brief per+nent onwaar zijn? 

11. Indien dat bekend bij u is, wat is uw mening over de mogelijke imagoschade die 
hierdoor voor de gezondheidszorg in Caribisch Nederland kan ontstaan?  

 
12. Kan de inspec+e aangeven of zij de ontstane situa+e rondom het spoedeisend 

medisch luchtvervoer van en naar Bonaire wel of niet zorgelijk vindt?  
Zo ja, welke stappen gaat u de direc+e van Mariadal adviseren in deze kwes+e, om 
de kwaliteit van de gezondheidszorg rondom spoedeisend medisch luchtvervoer voor 
nu en in de toekomst te kunnen garanderen? 
Zo nee, kunt u informa+e geven waarmee burgers op Bonaire die zich zorgen maken 
over deze kwes+e gerustgesteld kunnen worden? 
 

13. Is de inspec+e bereid om, wanneer op vragen geen onmiddellijk antwoord 
beschikbaar is, de antwoorden ac+ef voor ons te gaan zoeken? 

  



Op uw website is te lezen dat u bij vragen en klachten streeY naar een adandeling binnen 5 
werkdagen. In het belang van de gezondheidszorg binnen het eiland Bonaire verzoeken wij u 
ook in dit geval een dergelijke periode aan te houden. 
 
Wij wachten met grote belangstelling uw reac+e af. 
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